
Konzultativní proces s aktéry města

Participation Factory 2024

Podrobný protokol z workshopu se zástupci místních spolků

ze dne 24. 6. 2024



Kontext projektu
Cílem participativního procesu je informování a sběr podnětů a zpětné vazby od identifikovaných klíčových aktérů. 
Tématem pro sběr dat jsou budoucí plány pro rozvoj města, a to konkrétně plánovaný rekreační přístav v Lysé nad 
Labem, regionální cyklostezka, možnosti podpory podnikatelského prostředí a cestovního ruchu ze strany města 
a možnosti vytvoření systému platforem stakeholderů.

Klíčoví aktéři byli identifikováni na základě mapování a rozdělení do pěti základních skupin. Pro každou skupinu se 
realizoval participační workshop, který dovolil edukaci účastníků a sběr dat k předem stanoveným tématům. 
Z každého workshopu vznikne výstup - protokol, který shrne sebraná data od účastníků. Výsledkem všech 
workshopů bude souhrnný report, který bude navíc obsahovat doporučení pro další práci se stakeholdery města.

O celkovém procesu participace informuje webová stránka participace.mestolysa.cz, kde se účastníci i široká 
veřejnost dozví klíčové informace o cílech procesu, harmonogramu a výstupech.



Praktické informace o workshopu 
Datum konání: 24. června 2024

Místo konání: MÚ Lysá nad Labem 

Facilitátor: Tomáš Rákos (Participation Factory)

                                                                       Renáta Balogh (Participation Factory)

Vladimír Mikeš (Participation Factory)

Účastníci: zástupci místních spolků, zástupci Ředitelství vodních cest a projekčního ateliéru Kotas & partners s.r.o.

zástupci Městského úřadu Lysá nad Labem a osadního výboru Řehačka

Počet účastníků: 25

Zastoupené spolky: Veslařský klub Lysá nad Labem, Junák Lysá nad Labem, Společně pro rozvoj Mikroregionu Polabí,  

Western Club Lysá, Klub dobré zprávy Lysá nad Labem (orientační běh)

Výsledky evaluace (průměrná známka od 1 do 5): 1,5



Scénář nelineárního workshopu 
● Těžištěm workshopu bylo sedm stanovišť, která účastníky seznamovala s hlavními tematickými oblastmi 

a umožnila sběr podnětů. Účastníci měli možnost se k tématům vyjádřit a zanechat svůj názor. Na workshopu byli 

přítomni také zástupci městského úřadu, kteří odpovídali na dotazy účastníků.

● 6 hlavních tematických oblastí:  Vize rozvoje města Lysá nad Labem, Cestovní ruch v Lysé nad Labem, Rekreační 

přístav Lysá nad Labem, Cyklostezka Nymburk-Lysá nad Labem-Čelákovice, Podpora podnikatelů v našem městě, 

Platforma stakeholderů

● Sedmé stanoviště bylo stanoviště s mapou, u kterého se účastníci mohli vyjádřit ke konkrétním lokalitám ve městě.



Podněty
Vize rozvoje města Lysá nad Labem



Kterou rozvojovou prioritu města považujete za nejklíčovější?
● Město, které si váží své historie a žije kulturou i sportem (3x)

● Město, které s vámi mluví a respektuje vás (3x)

● Město, kde se bezpečně pohybujete pěšky, na kole i autem (3x)

● Město, které řádně hospodaří (3x) 

● Město, kde žijete zdravě uprostřed zeleně (2x)

● Město, kterému záleží na kvalitě škol (1x)

● Město, které vlastnictví bytů vnímá jako příležitost ke svému rozvoji i k pomoci potřebným (0x)



Existuje nějaká další prioritní oblast, na kterou by se město 
mělo zaměřit?

● Veřejné osvětlení - zvážit intenzitu LED osvětlení a světelný smog ve městě

● Chybí místa pro setkávání dětí středoškolského a vysokoškolského věku se zábavou (diskotéky, kluby)

● Chybí kroužky pro druhý stupeň ZŠ, které nejsou sportovní, ale zaměřené na tvorbu (3D tisk, robotika, astronomie, 

praktické dovednosti jako šití, korálkování, pletení košíků, kutilství), případně nabídka od Domu dětí a mládeže 

Čelákovice



Co jsou podle Vás největší výzvy, kterým město bude muset 
do budoucna čelit?
● K této otázce se účastníci nevyjádřili. 



Podněty
Cestovní ruch v Lysé nad Labem



Jaké další příležitosti vnímáte pro rozvoj cestovního ruchu 
v Lysé nad Labem?

● Parkovací zázemí pro obytná auta



Jak by město mohlo více podporovat cestovní ruch?
● Lysá nad Labem je klidné město, bylo by dobré, aby to tak zůstalo
● Zřídit normální muzeum, nikoli relikt minulosti



Podněty
Rekreační přístav Lysá nad Labem



Jaký potenciál pro město podle Vás přináší blízkost řeky 
Labe a plánovaný přístav?

● Zimní kluziště - dořešit problém “domražení”
● Rozšířit stávající pláž pod mostem - je třeba větší plocha pro přístup k vodě



K jakým účelům by podle Vás bylo vhodné využít pozemky 
v okolí plánovaného přístavu?

● Kemp



Podněty
Cyklostezka Nymburk-Lysá nad Labem-Čelákovice



Jaký vidíte potenciál cyklostezky pro Lysou nad Labem?

● Zpřístupnění Labe lidem



Co pro splnění tohoto potenciálu musí město vytvořit?
● K této otázce se účastníci nevyjádřili. 



Podněty
Podpora podnikatelů ve městě



Jak může město více podporovat místní podnikatele, 
jaké formy podpory byste uvítali?

● K této otázce se účastníci nevyjádřili. 



Podněty
Platforma stakeholderů



Měl/a byste zájem být součástí platformy stakeholderů?

● ANO: 1
● NE: 0



Co si myslíte, že Vám platforma stakeholderů může přinést?

● Životaschopnost.
● Posílení vztahů s městskými komisemi, místní akční skupinou a sdružením Město - Občané - Prosperita.
● Ošetření střetu zájmů na malém městě.



Podněty
Mapa



  
1 - zázemí pro obytná auta u přístavu
2 - dětský areál v Čechově ulici
3 - využití plánované cyklostezky pro jízdu na koni 
4 - Nová Litol - zrealizovat změnu územního plánu 
5 - zlepšit dopravní prostupnost západního okraje města
6 - nerealizovat změnu územního plánu v lokalitě Nová 
Litol - ponechat současné funkční využití v souladu s 
územním plánem
7 -nerealizovat 3. etapu obchvatu města z důvodu malé 
potřebnosti a zničení životního prostředí
8 - pokud povede cyklostezka po pravém břehu Labe, 
bude se muset kácet mnoho stromů. Levá strana by byla 
vhodnější. Pro některé obyvatele osad Řehačka, Labíčko a 
Komárov jde o jedinou přístupovou cestu k pozemku. 

 

Které lokality mají do budoucna největší potenciál rozvoje?



Výstupy 
Projektové listy



Nápad č. 1 
● Máte nápad na konkrétní projekt? Chtěl/a byste se podělit o další podněty?

○ Téma: Rekreační přístav

○ Zachování co nejširší plochy Labe v místě plánovaného přístavu

○ Vytvoření rovné volné plochy, případně i zastřešené (5 x 5 m) vedle sjezdu do vody směrem po proudu. V tomto místě se 
konají veslařské závody místního klubu, kterých se účastní valná většina klubů z Labe a Vltavy Pro tyto účely by bylo dobré 
zachovat místo jakožto cíl závodu.



Nápad č. 2 
● Máte nápad na konkrétní projekt? Chtěl/a byste se podělit o další podněty?

○ Téma: Cyklostezka

○ Proč vede po pravém břehu Labe? Prý Povodí požaduje, aby po ní mohlo jezdit těžkou technikou? 

○ Podle mě bude vykáceno hodně stromů a vegetace. Cyklostezka vede přes chráněné území Hrbáčkovy tůně, kde bude 
muset být proveden velký stavební zásah. Podle mě je to hrubý a nevhodný zásah do krajiny.

○ Po levé straně Labe je vybudování cyklostezky mnohem vhodnější.

○ Přístupová a příjezdová cesta pro obyvatele Řehačka - pro některé jediná přístupová cesta k pozemku, objektu. To se týká i 
osady Labíčko a Komárov. Jak se tam dostanou lidé auty?

○ Koukal Martin, koukal.martin@seznam.cz, tel. 603469307

mailto:koukal.martin@seznam.cz


Nápad č. 3 
● Máte nápad na konkrétní projekt? Chtěl/a byste se podělit o další podněty?

○ Téma: Cyklostezka

○ Prosím o informaci ohledně využití cyklostezky pro jízdu na koni. 20 let jezdíme podél Labe trasou plánovanou pro 
cyklostezku a mám obavy, aby nás cyklostezka neomezila nebo nám nezabránila zde jezdit.

○ Miroslav Fencl, Western Club Lysá nad Labem, tel. 603248381



Výstupy 
Doplňující komentáře, podněty a otázky



Doplňující komentáře, podněty a otázky účastníků 
workshopu

● Pokud se jedná o opravy, myslete na to, aby cyklostezky byly sjízdné i pro dětská kola a nedocházelo k opravám pomocí kamenů 
(většího štěrku), který je následně nesjízdný.

● Město může podat podnět k trase cyklostezky Středočeskému kraji (týká se volby břehu, po kterém, cyklostezka povede)
● U cyklostezky a přístavu by mohla být půjčovna lodiček
● U přístavu bude muset dojít ke směně pozemků.
● Jak moc to u přístavu ožije? Bude zde tábořiště?
● Může voda v přístavu vyschnout? Přístav nemá vliv na množství vody v Labi
● Přístav neznamená omezení pro veslařské závody, přistává se podle jízdního řádu.



Fotodokumentace



Fotodokumentace



participace.mestolysa.cz


